

PAROISSE STE-THÉRÈSE  
Témiscaming, QC  
& Thorne, ON  
OUR LADY OF THE LAKE MISSION Kipawa, QC

Site web / Website

[www.stetheresetemiscaming.com](http://www.stetheresetemiscaming.com)

ST. THERESA'S PARISH  
Presbytère / Rectory  
819-627-3381  
67, rue Boucher, C.P. 940



**Fortunatus Rudakemwa, admin**

**Madeleine Paul, secrétaire/secretary** - courriel/e-mail: [eglise.ste-therese@cablevision.qc.ca](mailto:eglise.ste-therese@cablevision.qc.ca)

Bureau ouvert lundi à jeudi 9h à 12h

Office open Monday to Thursday 9:00 a.m. to 12:00 p.m.

**MESSES**

Semaine du

**2 juin  
2019**



**MASSES**

Week of

**June 2  
2019**

**Lundi 3 juin**

(B) 11h00

**PAVILLON LATOURELLE**

**Monday, June 3**

**Mardi 4 juin**

(B) 11h00

**RÉSIDENCE TÉMISCAMING**

**Laurette Savard** – Pierre Bérubé

**Tuesday, June 4**

**Mercredi 5 juin**

(F) 8h30

**Lola & Paul-Eugène Benoit** – Succession Lola Benoit

**Wednesday, June 5**

**Jeudi 6 juin**

(E) 8h30

**Shirley Barbe** – Gérard Barbe

**Thursday, June 6**

**Vendredi 7 juin**

(F) 8h30

**Lola & Paul-Eugène Benoit** – Succession Lola Benoit

**Friday, June 7**

**Dimanche de la Pentecôte (C)  
Pentecost Sunday (C)**

**TEMISCAMING**

**Saturday, June 8**

(E) 4pm

1) **All Parishioners**

2) **Micheline Ladouceur** – Rosemary & Gib

**TÉMISCAMING**

**Dimanche, 9 juin**

(F) 9h30

1) **Paroissiens & Paroissiennes**

2) **Imelda Bérubé** – Pierre Bérubé

3) **Réal Poitras** – Rita Poitras et famille

**KIPAWA**

**Sunday, June 9**

(E) 11:00

1) **All Parishioners**

2) **Larry Norman** – Lise & Guy Lalonde

**FINANCES**

**2019-05-26**

**Ste-Thérèse**

**Our Lady of the Lake**

Env.	\$\$\$	En Vrac/Loose	TOTAL
43	540,00	129,50	669,50 \$
25	357,00	36,00	393,00 \$

**IN MEMORIAM**

Prions pour le repos de l'âme de:  
Pray for the repose of the soul of:

**Louis Piquette**



Sincères condoléances à les familles.  
Condolences to the families.

\*\*\*\*\*

**Prière:** Dieu notre Père nous te demandons, au nom de ton Fils, de bénir notre futur évêque. Donne-lui les dons dont il aura besoin pour exercer le ministère de Jésus dans notre diocèse. Accorde-lui le cœur de ton Fils, le cœur du Bon Pasteur. Donne-lui le zèle de saint Paul pour prêcher la Bonne Nouvelle; l'humilité de saint Jean Vianney dans l'administration des sacrements; la compassion de saint Vincent de Paul pour servir les plus démunis; la sagesse de saint Augustin dans l'enseignement de la doctrine de notre Église; et la ferveur missionnaire de saint Columbkille, notre patron. Par Jésus, le Christ, notre Seigneur. Amen



**FIRST COMMUNION IN KIPAWA**

**June 23, 2019 at 11 :00 a.m.**

**PAROISSE STE-THÉRÈSE PARISH**

**ÉLECTIONS**

**Conseil paroissial de pastorale (C.P.P.)**

Les élections aura lieu  
les 2 et 9 juin 2019

Merci de votre participation!!



**ELECTIONS**

**Parish Pastoral Council (P.P.C.)**

**Elections will take place on**

**June 2 & 9, 2019**

Thank you for your participation!!



**Prayer:** Heavenly Father, we ask in the name of your Son, that you bless our future bishop. Provide him with the gifts he will need to carry on the ministry of Jesus in our diocese. Grant him the heart of your Son, the heart of the Good Shepherd. Bestow upon him the zeal of St. Paul in preaching the Good News; the humility of St. John Vianney in ministering the sacraments; the compassion of St. Vincent-de-Paul in serving those most in need; the wisdom of St. Augustine in teaching the doctrine of our Church; and the missionary fervour of St. Columbkille, our patron. Through Christ our Lord. Amen



**CONFIRMATION IN KIPAWA**

**June 9, 2019 at 11 :00 a.m.**

**OUR LADY OF THE LAKE MISSION PARISH COUNCIL ELECTIONS WILL BE HELD ON JUNE 9, 2019 IF NEEDED**



## Ne pas faire du sur place

*Pourquoi restez-vous là à regarder vers le ciel? Sous-entendu : au lieu de repartir. Allez jusqu'aux extrémités de la terre. L'Ascension est un moment charnière entre Jésus et ses disciples.*

Une nouvelle page est en train de s'écrire. On s'échange les dernières paroles empreintes de tristesse et de promesses. Une nouvelle porte s'ouvre devant eux, c'est un appel non pas à se replier sur eux-mêmes, mais un appel à regarder en avant, à viser l'universel.

Engagés dans l'aventure du grand mystère de la foi, l'Ascension devient une occasion pour chacun de nous de reconsidérer tous ces moments où, dans notre vie, nous avons été amenés à quitter ou à être quittés. Quitter ne signifie pas *abandonner*. Le Christ ne nous laissera pas seuls. Il nous envoie toujours son Esprit.

*Il fut emporté au Ciel.* Ce départ n'est pas un abandon, c'est un nouvel apprentissage afin de vivre une relation intime avec celui qui nous a quittés. C'est aussi l'occasion de faire mémoire, de dire du bien, de bénir, d'accueillir pleinement ce qui s'offre à nous, ici et maintenant. Issu de la bonté de Dieu, Jésus est de retour auprès de Lui. Nous sommes tous appelés à retourner vers Dieu, à rentrer chez lui comme on rentre chez soi. Voilà notre espérance.

L'Ascension signifie littéralement *action de monter*. Jésus est donc maintenant auprès du Père. C'est la glorification complète de l'humanité de Jésus. Cela signifie que notre personne, corps et âme, est faite pour demeurer auprès du Père.

C'est le début d'un temps nouveau, c'est le temps de l'Église. Ce n'est pas une absence, mais une nouvelle forme de présence sans limites de frontières et d'espace. Ce n'est pas un monde virtuel qui ne fait que passer, mais une réalité que Dieu est vraiment avec nous. *J'avais soif, j'étais un étranger, j'étais nu; j'étais malade, j'étais en prison, et vous êtes venus jusqu'à moi !* Voilà la révolution du cœur. Dieu nous a quittés, mais pas abandonnés, son Esprit vit dans tous nos gestes d'amour.

Yvon Cousineau, c.s.c.



## Our Mission

*Men of Galilee, why do you stand looking up toward heaven? Instead of standing still, the implication was the Apostles should be fulfilling their mission to spread the Gospel to the ends of the earth.*

The Ascension was a pivotal moment between Jesus and his Apostles. A new chapter was being written. The last words were exchanged with sadness and promise. A new door opened with the advice to the Apostles not to look back, but to look forward and act universally.

Engaged in the adventure of the great mystery of the faith, Ascension became an opportunity for each of us to reconsider all those moments in which we have the choice to lead or be left behind. We have not been abandoned. Christ will never forsake us; He has sent us His Spirit.

*While he was blessing them, he withdrew from them and was carried up into heaven.* Christ's departure was a learning opportunity to experience an intimate relationship with the One who has left us. It would also be an opportunity to recall what had transpired, to spread the Good News, to bless others and to welcome what is offered to us here and now. As Jesus had been sent by God, He has now returned to the Father. We are all called to return to God, to return home.

Ascension literally means *the act of ascending*. Jesus is with God the Father. It is the complete glorification of Christ's humanity. It means that our beings, both body and soul, are destined to dwell with the Father.

It is the beginning of a new era for the Church. Christ's Ascension does not mean an absence. Instead it is a new expression of limitless presence beyond boundaries and space. It's not a virtual world that we would just pass through, but one in which God is truly with us.

*For I was hungry and you gave me food; I was thirsty and you gave me drink;  
I was a stranger and you welcomed me, naked and you clothed me!  
I was ill and you comforted me; in prison and you came to me* (Mt 25: 35-36).

This is a heartfelt revolution. Christ may have physically left us, but never abandoned us. His Spirit is present in all our acts of love.

Yvon Cousineau, c.s.c.

Translated by Honore Kerwin Borrelli